
В Божието слово – Библията е записано, че: „Бог е 
Любов!“(1Йоан 4:8) и че всички хора са Негови деца – 
независимо дали са послушни или не. Един любящ 
родител може ли да убива собствените си, дори и 
непослушни деца? Това никой не го прави (освен в 
редки случаи при хора с психични увреждания и  
отклонения). Щом грешните и покварени хора не 
вършат такива неща колко по-малко това може да 
върши светия, милостив, състрадателен, 
ненасилствен, себепожертвувателен, всеотдаен и 
любящ небесен Баща.  
   Бог е непроменим и Неговата любов е 
непроменима и вечна:  

Защото, понеже Аз Господ не се изменям, затова вие 
Яковови деца, не загинахте. (Малахия 3:6) 

Исус Христос е същият вчера, днес и до века. (Евреи 13:8)  

Господ ми се яви отдавна и каза: Наистина те възлюбих 
с вечна любов; затова продължих да ти показвам милост. 
(Йеремия 31:3) 

 Вярно е, че в Библията се говори за жертви и съд, но 
трябва да разберем правилно кой и как изисква и 
извършва този съд? Бог ли го изисква или някой друг? 
За да се научи отговора трябва да се сравнят 
различни текстове от Библията, които на пръв поглед 
може да изглеждат в противоречие. За да се разбере 
правилно дадено учение - доктрина и въпрос, 
Библията трябва да бъде четена, изследвана и 
изучавана през правилните „очила“ и чрез 
събирането на всички текстове по даден въпрос. В 
противен случай ще изпаднем в заблуда и няма да 
разберем истината, което може да се окаже фатално 
за човешкото спасение.  
   В Библията са представени два различни 
характера и две коренно противоположни 
правосъдни системи. Едната на Бог – която е милост 

и прощение, а другата на Сатана и падналия в грях 
Адам и неговите грешни и покварени потомци, 
каквито сме всички ние. Една част от библейските 
текстове и истории говорят за съд, съдебни книги, 
жертви, наказания, възмездия въздаяния и смърт, а 
друга част за милост, прошение, спасение и вечен 
живот. Как да разберем какъв е Бог и Неговата 
правосъдна система, и да я разграничим от тази на 
Сатана, езичеството и грешния човек? Единственият 
начин е чрез Божия буквален Единороден Син – Исус 
Христос и животът Му тук на земята. Живот в който 
Той е дошъл да представи (а не да бъде жертван и 
убит) характера на Своя Отец. Какъвто е Исус, точно 
такъв е и Отец:  

„Исус му каза: Толкова време съм с вас и не си ли ме 
познал Филипе? Който е видял Мене, видял е Отца. Как 
така казваш покажи ми Отца?“ (Йоан 14:9)  

Исус не е осъдил или убил нито един човек. Точно 
такъв е и Отец – прощателен неосъдителен, 
милостив и любящ. Как съди Сатана и как „съди“ Бог? 
Божият „съд“ е ясно представен в Историята с 
хванатата в прелюбодейство жена и „Арбитърът“ – 
„съдия“ – Исус Христос. Книжниците и фарисеите 
довеждат при Исус, една съгрешила жена с цел да Го 
впримчат и обвинят в нарушаване на „Мойсеевия 
закон“ или на Римската власт. Исус, обаче вместо да 

осъди жената или обвинителите ѝ само мълчи и 

започва да пише с пръст по земята. Когато виждат 
какво е написано (техните лични грехове), фарисеите 
един по един си отиват гузно безмълвно, посрамени 
и с наведени глави. Тогава Исус пита жената: „Никой 

ли не те осъди?“ След отговора ѝ: „Никой Господи.“, 

Той заявява:  

И Аз не те осъждам; иди си, отсега нататък не 
съгрешавай вече. (Йоан 8:11)   

Това е характерът и съда на Исус – неосъждане и 
прощение. Същият е и характерът и съдът на Отец:  

„Защото и Отец не съди никого, но е дал на Сина власт 
да съди всички.“(Йоан 5:22).  

Исус отново потвърждава: 

„Вие съдите по плът; Аз не съдя никого.“(Йоан 8:15).  

   Сатана е този който съди на смърт и грешните 
човеци „от баща дявола“, които са упоени със същата 
богопротивна, мерзостна и осъдителна правосъдна 
система. Всеки човек сам осъжда себе си, а не Бог:  

„Защото помислите му или го осъждат или го 
оправдават“ (Римл. 2:15, Библия 1940 г.), 

 „Не съдете, за да не бъдете съдени. Защото с каквото 
отсъждане съдите, с такова ще ви съдят; и с каквато 
мярка мерите с такава ще ви се мери.“ (Матей 7:1-2).  

Това е истината за съда. Каквото мисли и отсъжда 
човек за Бог и за себе си, това и ще получи. 
Оправдание, прощение и спасение, или осъждение и 
вечна смърт. Ето един боговдъхновен цитат по този 
въпрос: 

Сатана ще бъде съден чрез собствените си идеи за 
справедливост. Негово беше настояването, че всеки 
грях трябва да посрещне своето наказание, и ако Бог 
анулира наказанието, каза той, Tой не би бил Бог на 
истината и справедливостта. Сатана ще се срещне със 
съда който той каза, че Бог трябва да упражни. - Е. У. 
Писмо 12, [LtMs, Ms 111, 1897, par. 40].  

Сатана и човечеството ще се самоосъдят. Жертвите 
и смъртните наказания са езичество, а не 
християнство. Те представят характера не на Бог, а 
на Сатана и грешните човеци. Бог никога не е искал 
жертви, нито на животни, нито на хора, нито на Своя 
Син: 
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Към жертва и принос Ти нямаш благоволение; отворил си 
уши в мене; всеизгаряния и приноси за грях Ти не си 
поискал. (Псалм 40:6)  

Защото милост искам, а не жертви; и познаване на Бога 
повече от всеизгаряния. (Осия 6:6).  

В земното светилище (което е точно копие на 
небесното)  не съществуват съдебни книги. Това 
означава, че и в небесното няма такива. Те са реално 
само в човешкия ум. Съдебните книги представени в 
(Даниил 7:9-10)  са само отражение на човешкото 
грешно мислене, за да може Бог да достигне и спаси 
грешника, дори в това му трагично и мрачно 
(адамово) осъдително мислене и състояние.  Адам (и 
Сатана) е този който още в Едем е поискал 
изкупителни жертви, за собственото си оправдание и 
спасение (поискал е пожертване на Ева и Исус).  

„Жената която си ми дал за другарка, тя ми даде от 
дървото та ядох. (Битие 3:12)  

Исус е бил разпънат (невидимо) още в Едем, за да 
може Адам и потомците му да повярват, че им е 
простено и да живеят. Видимото разпъване е станало 
на Голгота, и днес продължава също невидимо (но 
напълно реално за Исус) и ще бъде такова до 
Второто пришествие и след края на милениума 
(хилядата години). Исус обаче ще носи белезите на 
това разпъване (на ръцете, нозете и сърцето) пред 
всички спасени, пред цялата вселена и през цялата 
вечност, като видимо напомняне, за резултатите и 
последиците от греха и същевременно, като 
свидетелство за безпределната и вечна Божия – 
Агапе – Любов. Мъките и страданията от поемането 
на греха не са започнали на Голгота, а още в Небето, 
след бунта и първия грях, на Сатана. Продължили са 
в Едем, чрез греха на Адам, продължават и днес чрез 
всеки човешки грях и на вярващи и на невярващи. 

Всеки един грях и извършено зло, всяка секунда 
разпъват и пробождат сърцето на Исус. Той бива 
пробождан милиони и милиарди пъти всеки миг и 
всеки ден. И Той търпеливо понася всичко това 
поради безкрайната Си милост и удивителна и вечна  
любов. Повечето хора изобщо не осъзнават този 
факт. Ако Исус не поема всеки един наш грях ние 
отдавна щяхме да сме мъртви. Адам нямаше да 
живее 930 години (Битие 5:5), а щеше да умре в 
същия миг когато съгреши. Самият Сатана (и в 
момента) съществува единствено поради Божията 
милост. Той отдавна би бил мъртъв ако Бог чрез Исус 
Христос не поддържа живота му, както и на всяко 
едно Божие творение. Всички ние като грешници в 
момента живеем единствено поради същия факт на 
милост и любов.  
   Вероятно за повечето от четящите тези редове, 
написаното ще им звучи, революционно и 
невероятно(противно на това което са си мислили 
или са били поучавани), но това е библейската 
истина и чудесните спасителни вести от Отец и 
Неговия възлюбен единороден Син – Исус Христос. 
 
За повече подробности и разширено изучаване по темата 
можете да прочетете книгата: „Както съдиш“ предоставена 
в:  

 
 
 
  
 

 
 
 
 

 

Как съди Бог 

 

 
Християните, и не само те, през цялата история 
говорят за един Божий съд над човечеството. 
Проповедниците масово заплашват и вярващи и 
невярващи с един страшен съд в края на човешката 
история. Бог е представян, като един строг, 
безмилостен, жесток, злопаметен, отмъстителен и 
въздаващ наказания и възмездие съдия, за всеки 
сторен грях от всеки човек. С тези заплахи те се 
надяват, да смирят и възпрат хората от вършене на 
грехове и зло. Резултат обаче, от тези заплахи вече 
около 6000 години човешка история почти няма. 
Точно обратното, заплахите за огнено изгаряне на 
грешниците в някакъв вечно горящ „пъкъл – „ад“,- 
„огнено езеро“ са отблъснали от Бога и погубили за 
вечността милиарди човешки същества.  
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